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سابق  جمهور  رئیس  که  برود  پیش  سمتی  به  شرایط  باید  چرا 
کشور، مردم را دعوت به شرکت در رأی اعتراضی کند؟ چرا 
تعبیری  به  و  دادن  اعتراضی  رأی  یا  ندادن  رأی  بین  باید  مردم 

دیگر بین بد و بدتر مجبور به انتخاب باشند؟
چه مشکلاتی باعث می شود که انگیزه حضور مردم در انتخابات 
قدمی  چه  مشکلات  این  رفع  برای  مسئولان  و  کند  کم رنگ  را 
با زبان از مردم خواستن که در  برداشته اند؟ فقط شعار دادن و 

انتخابات حماسه آفرین شوند، چه اثر ایجابی و اثباتی دارد؟
است  مردم  حق  انتخابات،  که  داریم  شناسی  جامعه  مباحث  در 
خودشان  مردم  که  است  این  حق،  این  معنای  آنان.  تکلیف  نه 
مشتاقانه و با اصرار دنبال تحقق حق شان باشند و نیاز نیست که 

مسئولان آنها را دعوت به حضور در انتخابات کنند. 
اگر همه چیز سرجای خودش باشد و مردم احساس کنند که با 
حضورشان در انتخابات می توانند اوضاع را به سمت مطلوب و 
مثبت تغییر دهند، خودشان با عشق و رغبت حضور پیدا می کنند 
همچنانکه در بعضی مقاطع این حضور بسیار چشمگیر بوده است 
به  بلکه  نبوده اند،  و در آن مقاطع، مردم که عاشق فرد خاصی 
سرنوشت خودشان و کشورشان می اندیشیده اند و این سرنوشت 
را در گرو حضور در انتخابات می دانسته اند. اگر مجالس مختلف 
و روسای جمهوری، آیینه تمام نمای افکار و خواسته های مردم 
باشند و مشکلی از مشکلات ملت را حل می کردند، امروز همه 
انتخابات  در  اختیار  و  شوق  با  مسئولان،  دعوت  بدون  مردم، 

حماسه می آفریدند.
و  علائق  و  سلایق  از  جلوه ای  کاندیداها،  همه  اگر  همچنین 
عقاید مردم باشند، هر کدام گروهی از مردم را با خود به پای 
با حضور حداکثری  انتخابات  واقعاً  و  آورده  رأی  صندوق های 
مردم تحقق می یافت. مردم نه عاشق و فدایی جناح ها و باندهای 
سیاسی هستند و نه حضور آنها را معجزه آفرین می دانند. آنچه 
برای مردم مهم است سرنوشت خودشان و کشور، آرزوی اعتلای 

ایران، رفع مشکلات شان و بالندگی دین و دنیای شان است.

 

چرا کار باید به اینجا بکشد؟!

در  ایران  رئیس جمهور  روحانی،  حسن  حجت الاسلام  ایلنا،  گزارش  به 
دولت های یازدهم و دوازدهم روز گذشته در دیدار جمعی از رؤسای سابق 
آموزش و پرورش و فرهنگیان با گرامیداشت یاد و خاطره آیت الله هاشمی 
پی  در  همواره  و  کشور  آینده  فکر  به  هاشمی  آیت الله  گفت:  رفسنجانی 
امیرکبیر می اندیشید و عظمت،  مانند  بود.  ایران  آبادانی و رشد و عظمت 

اعتلا و استقلال ایران را می خواست.
پرورش  و  آموزش  مسائل  اینکه  بر  تاکید  با  امید  و  تدبیر  دولت  رئیس 
اعتماد  متاسفانه  داشت:  اظهار  باشد،  جدا  کشور  کل  مسائل  از  نمی تواند 
به  معیشت روز  یافته و سختی  اجتماعی کاهش  امید و سرمایه  و  عمومی 
روز بیشتر می شود. برای همه مردم از جمله نوجوانان و جوانان اگر آینده 
روشن و قابل اعتماد نباشد، زندگی بسیار دشوار و سخت خواهد شد. آن ها 
می خواهند بدانند اگر درس خواندند، آیا حداقل زندگی را می توانند تامین 
کنند؟ خصوصاً که شرایط خودشان را حداقل با زندگی مردم در کشورهای 

همسایه مقایسه می کنند.
او به وجود شکاف بین خواسته های نسل جوان با بخشی از حاکمیت اشاره 
کرد و گفت: عده ای درون نظام، طبق برنامه ریزی ناقص خود تلاش می کنند 
از دنیا  اما ما نمی توانیم جدا  اداره کنند.  کشور را فقط طبق نظر خودشان 
زندگی کنیم و بگوییم دور خودمان دیوار می کشیم. مگر با ممنوع کردن 
ماهواره و جمع آوری  ممنوع کردن  آیا  ماند؟  دین جوانان مصون  ویدئو، 
آن ها از پشت بام خانه ها جواب داد؟ آیا درباره فضای مجازی این روش ها 

نتیجه می دهد؟
روحانی افزود: باید با دنیا زندگی کنیم و دین و ایمان ما هم حفظ شود. افراد 
فراوان ایرانی و غیرایرانی در خارج از کشور و در غرب هستند که ایمان 
آن ها از ایمان برخی افراد داخل کشور هم بیشتر است. آن ها در جامعه ای 
زندگی می کنند که آزادی کامل دارند اما هم نماز می خوانند و هم روزه 

می گیرند. پس راهش این نیست که برخی می روند.
رئیس دولت تدبیر و امید به نکاتی اشاره کرد که در سال ۱۴۰۰ گفته بود 
که »فکر نکنید اگر همه قوا یکدست شد معضلات کشور رفع خواهد شد« 
اگر کسی که خودشان می خواهد  به من می گفتند  برخی  داشت:  اظهار  و 
گفتم  من  می کنند.  حل  را  کشور  مشکلات  شوند،  یکی  قوا  همه  و  بیاید 

اگر مشکلات حل شود خوب است اما می ترسم این طور نشود و دیدیم 
که نشد.

وی اظهار داشت: الان می گویند تأثیر انتخابات چیست و چه فرقی می کند 
چه دولت یا مجلسی سر کار باشد؟ اما اگر مجلس یازدهم نبود و مجلس 
دیگری وجود داشت قانونی اقدام راهبردی را در ۹۹.۹.۱۱ تصویب نمی کرد. 
با این قانون دست همه را بستند تا برجام حل نشود. طبق این قانون برجام 
در صورتی قابل اجراست که همه تحریم های هسته ای و غیرهسته ای برداشته 
شود. معلوم بود که تحریم های غیرهسته ای با برجام برداشته نمی شود. من 
آن زمان هم اعلام کردم که این مصوبه مجلس خلاف قانون اساسی است. 
متأسفانه شورای نگهبان به نامه من توجه نکرد و مصوبه تائید شد. پس اینکه 

چه مجلس و دولتی بر سر کار باشد، بسیار تاثیرگذار است.
روحانی با تاکید بر اینکه ما نمی توانیم نسبت به مسئله انتخابات بی تفاوت 
رهبری،  معظم  مقام  اخیر  بیانات  از  بعد  نمی کردم  فکر  من  گفت:  باشیم، 
این همه نامزد انتخابات مجلس شورای اسلامی را ردصلاحیت کنند. تصور 
می کنند.  جبران  را  اجرایی  هیئت های  اقدام  نظارت  هیئت های  می کردیم 
تا  شوند  تائید  تهران  و  استان ها  در  داشتیم  امید  که  افرادی  از  بسیاری  اما 
سخت  خیلی  کار  که  نشدند  تائید  بیایند،  رأی  صندوق  پای  بیشتر   مردم 

شد.
چه  جناح  یک  از  عمدتاً  نفر  هزار   ۱۱ کردن  تائید  اینکه  بیان  با  روحانی 
تاثیری دارد؟، تاکید کرد: به جای ۱۱ هزار نفر اگر ۱۱۰ هزار نفر را هم 
از یک جناح تائید کنید باز همان عده ای که قرار بود در انتخابات شرکت 
کنند پای صندوق رأی می آیند و مشارکت را افزایش نمی دهد. مشارکت 

پایین در انتخابات برای کشور و نظام تأثیر نامطلوبی به جای می گذارد.
او با تکرار پیشنهاد رأی دادن اعتراضی گفت: دو نوع می توان به شرایط 
حاکم اعتراض کرد. یک راه این است که در انتخابات شرکت نکنیم اما 
این راه نتیجه ای در پی نخواهد داشت. راه بهتر این است که پای صندوق 
رأی برویم و به فردی که به شرایط امروز معترض است، رأی دهیم. رأی 
اعتراضی بهتر از رأی ندادن است. مشکلات ما درنهایت باید با صندوق رأی 

حل شود، راه دیگری نداریم.

روحانی در دیدار با فرهنگیان:

تحلیل این خبر را در ستون »تحلیل خبر« بخوانید
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رأی اعتراضی 
بهتر از رأی ندادن است
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در راستای مسئولیت اجتماعی انجام شد؛

کمک ۲۰۰ میلیاردی 
بانک قرض الحسنه مهر ایران 

به بیماران اتیسم

تحلیل این خبر را در ستون »تحلیل خبر« بخوانید4

وزیر اقتصاد:

شرکت چای دبش بابت ارزی 
که برای واردات دریافت کرده بود، 

پولش را پرداخته و اموال مردم 
جایی نرفته است

استاندار فارس در دیدار با وزیر نیرو مطرح کرد؛

پیگیری برای حل مشکلات 
آب و فاضلاب فارس
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نبرد جنگجویان هندبال ایران 

در ماموریت سخت آسیایی

استاندار کهگیلویه و بویراحمد:

هرگونه افزایش قیمت مواد خوراکی 
در کهگیلویه و بویراحمد ممنوع است
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فرمانده انتظامی استان فارس خبر داد؛

اجرای یک هزار و 17۲ طرح پاکسازی 
محلات جرم خیز طی 9 ماه امسال در شیراز
انهدام 9 باند سرقت توسط پلیس آگاهی استان فارس

2

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای 

استان فارس مطرح کرد؛

نقش مؤثر دانش آموزان 
در انتقال فرهنگ مصرف 

بهینه آب

لباس شخصی در  با  استقرار ماموران پلیس  از  پایتخت  رئیس پلیس 
باند   ۶۸ و گفت: طی ۷۲ ساعت گذشته  داد  تهران خبر  بوستان   ۲۰۰

سرقت و مالخری در سطح تهران بزرگ شناسایی و منهدم شدند.
انتظامی  فرمانده  محمدیان،  عباسعلی  سردار  ایلنا،  خبرنگار  گزارش  به 
تهران بزرگ در حاشیه طرح دستگیری سارقان و مالخران پایتخت که در 
مقر پلیس آگاهی تهران بزرگ برگزار شد، در جمع خبرنگاران گفت: 
همکاران ما در پلیس آگاهی پایتخت طی ساعت گذشته طرح هایی را 
برای شناسایی و دستگیری سارقان انجام دادند که ماحصل آن دستگیری 
۲۹۴ سارق و مالخر بوده است که اقدام به سرقت موتورسیکلت، خودرو، 

تلفن همراه و ... یا خرید و فروش اموال مسروقه می کردند.
وی با بیان این که برخی از این مجرمان اقدام به جعل و کلاهبرداری 
مشغول  مختلف  باند   ۶۸ قالب  در  نفر   ۲۹۴ این  گفت:  می کردند،  هم 
فعالیت بودند که تمامی شبکه این باندها اعم از سارق، مالخر و زاغ زن 

شناسایی و منهدم شدند.
ماموران  تلاش  نتیجه  کرد:  خاطرنشان  بزرگ  تهران  انتظامی  فرمانده 
تعداد  بر  تاثیرمستقیمی  گذشته  ساعت   ۷۲ در  پایتخت  آگاهی  پلیس 
وقوعات سرقت داشته است و این نشان می دهد که دستگیری سارقان 

تأثیر بسزایی در کاهش سرقت و درنتیجه آن، کاهش وقوع جرم در 
پایتخت دارد.

به مردم پاسخگو می داند، گفت:  اینکه پلیس خود را  بین  با  محمدیان 
اگر سارقان دست به خشونت بزنند و بخواهند در برابر مردم و پلیس 
با  و  می کنیم  خفه  نطفه  در  را  آنها  صدای  حتماً  کنند،  گردن کشی 

برخوردهای قاطعانه اجازه نمی دهیم که شهر را ناامن کنند.
وی با اشاره به یکی از موارد خفت گیری در بوستان نهج البلاغه تهران 
گفت: این باند برای سرقت به سمت خانم و آقایی حمله ور شدند که 
متاسفانه فرد آقا در این درگیری جان خود را از دست داد، اما تمامی 

عوامل این باند طی ۲۴ ساعت شناسایی و دستگیر شدند.
رئیس پلیس پایتخت تاکید کرد: در حال حاضر ماموران پلیس تهران 
با لباس شخصی در ۲۰۰ بوستان تهران حضور دارند تا بتوانند عملکرد 
بهتری را در راستای شناسایی و دستگیری سارقان انجام دهند و امنیت 

شهروندان را تامین کنند.
وی در پایان یادآور شد: امنیت مردم خط قرمز پلیس است و مطمئن 
باشید مخلان نظم و امنیت و مجرمان از دست پلیس و قانون در امان 

نخواهند بود.

رئیس پلیس پایتخت خبر داد؛

وزیر اقتصاد با اشاره به فساد شرکت چای دبش گفت: در این دولت 
کسی نمی گوید »آقای فلانی خط قرمز ما است با او برخورد نکنید«. 
جامعه بداند دولت این بار بنا نیست خاکروبه ها را زیر فرش ها پنهان 
کند، نمی خواهد روی فسادها سرپوش بگذارد. شرکت چای دبش هم 
بابت ارزی که برای واردات دریافت کرده بود، پولش را پرداخته و 

اموال مردم جایی نرفته است. 
به گزارش خبرگزاری فارس، سید احسان خاندوزی در نشستی با حضور 
اعضای جبهه ایران اسلامی درباره موضوع فساد چای دبش اظهار کرد: 
به  نیست.  مسئله  این  دنبال لاپوشانی  و کسی  افتاده  اتفاق  فساد  حتماً 
محض اطلاع از وقوع فساد در بخش مربوطه واکنش و برخورد صورت 
گرفته است. پرونده به قوه قضاییه ارجاع شده و ان شاءالله قوه قضاییه 

رأی محکم و قطعی صادر خواهد کرد.
وزیر اقتصاد تصریح کرد: مهم برای مردم این است که کسی نمی گوید 
آقای فلانی خط قرمز ما است با او برخورد نکنید. جامعه بداند دولت 
و مجلس این بار بنا نیست خاکروبه ها را زیر فرش ها پنهان کنند، قرار 
نیست جلوی فسادها را سرپوش بگذارند و بنا نیست عده ای در حاشیه 

امن قرار داشته باشند.
در  فسادها  این  آیا  است که  مهم  مردم  برای  اینکه  بیان  با  خاندوزی 
آینده ادامه خواهد داشت؟ افزود: شرکت چای دبش بابت ارزی که 
برای واردات چای دریافت کرده بود، پولش را پرداخته و اموال مردم 
کرده  دریافت  ارز  داده،  پول  مرکزی  بانک  به  است.  نرفته  جایی  به 
با آن کالا و تجهیزات وارد کند که نصف آن را وارد  و قرار بوده 
کرده و نصف دیگر را وارد نکرده است. پولی از کشور خارج نکرده، 
قضاییه  قوه  اختیار  در  نیز  آن  به  مربوط  ماشین آلات  و   ساختمان ها 

است. 
اما برای جلوگیری از همین حد از تخلف هم که رخ داد از فروردین 
امسال با ایجاد سامانه ای قرار شد، هر شرکتی می خواهد تخصیص ارز 
بگیرد، در سامانه ثبت شود تا معلوم شود سال گذشته و دو سال قبل 

چقدر دریافت کرده است.
و  خرید  قدرت  کاهش  موضوع  از  مردم  اگر  کرد:  اظهار  خاندوزی 
کوچک شدن سفره خود نسبت به پنج تا ۱۰ سال قبل ناراضی هستند، 
این مسئله ناشی از آن است که موضوع تولید و رشد اقتصادی مستمراً 

در سال های اخیر ضعیف و ضعیف تر شده است.
وی خاطرنشان کرد: بهترین شرایط قدرت درآمدی خانوارها در سال 
رو  قدرت  این  تحریم ها  اول  دور  از  بعد  بلافاصله  است.  بوده   ۱۳۹۰
افزایش پیدا کرد،  به کاهش رفته و میانه دهه ۹۰ که صادرات نفت 
مجدداً درآمدها با رشد مواجه شد اما دوباره در سال ۱۳۹۷ با رشد منفی 
پیدا  ادامه  بعد  سال های  در  موضوع  این  که  شدیم  مواجه  بالا  تورم   و 

کرد.

وزیر اقتصاد:

بنا به گفته وزیر بهداشت و درمان و آموزش پزشکی آمار مهاجرت 
پزشکان و پرستاران را از نظام پزشکی دریافت کنید و این در حالی 
است که رئیس کل سازمان نظام پزشکی کشور گفت: از اینکه اعداد و 

ارقام مهاجرت پزشکان را اعلام کنم، ابا دارم! 
رویداد ۲۴ شفقنا نوشت: دکتر بهرام عین اللهی در گفتگویی درخصوص 
راهبرد  بزرگترین  کرد:  بیان  کشور،  از  پرستاران  و  پزشکان  خروج 
ما افزایش ظرفیت است. در حال حاضر سالی ۱۰ هزار پرستار جذب 
می کنیم و جذب متخصصین را به ۵ هزار و ۳۰۰ نفر رساندیم و همچنین 

تعداد نیروهای فوق تخصص و فلوشیپ را افزایش دادیم. 
دقیق خروج  تعداد  این پرسش که طبق آمار،  به  پاسخ  اللهی در  عین 
پزشکان و پرستاران از کشور به چه مقداری رسیده است؟ گفت: آمار 

را از نظام پزشکی باید بگیرید.

تاریخ ۲۳ آذرماه سال ۱۴۰۲ دکتر محمد رئیس زاده، رئیس کل  در 
و  پزشکان  مهاجرت  آمار  درخصوص  کشور  پزشکی  نظام  سازمان 
مهاجرت  برای  ارقام  و  اعداد  اینکه  از  از کشور، گفت: من  پرستاران 

پزشکان را اعلام کنم ابا دارم؛ زیرا سوءاستفاده می شود.
و  مهاجرت  درخصوص  دقیقی  آمار  و  اخبار  ما  کرد:  بیان  رئیس زاده 
سیر و شتاب آن را به مسئولان اعلام کردیم، تصمیماتی نیز گرفته و 

امیدواریم بتوانیم جلوی این پدیده را بگیریم.
وی تأکید کرد: خروج حتی یک نفر از اعضای جامعه پزشکی برای 
بسیار  ما  نیروهای  داریم. همچنین  نیاز  به آن ها  ما خسران است؛ زیرا 
کیفی هستند. به این دو دلیل نباید اجازه دهیم این افراد به این راحتی 
از کشور خارج شوند. ماندن هر کدام از این سرمایه ها در کشور نوید 
بزرگی برای مردم است که می توانند از خدمات این افراد استفاده کنند.

رئیس کل سازمان نظام پزشکی کشور: 


